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   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení rady 
města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.

rokytnice.cz nebo k nahlédnutí 
na Městském úřadu v Rokytnici 

v Orlických horách.

Informace z jednání rady města dne 16.5.2016, 30.5.2016 
a 13.6.2016 - zkrácený výpis.

l Dotace na podporu sportu v roce 2016
Radní Mgr. Dušek předložil za pracovní skupinu pro sport návrh 
na rozdělení dotací na podporu sportu v členění celoroční a jed-
norázové. Po diskuzi byl návrh pracovní skupiny vzat na vědomí, 
bylo doporučeno zastupitelstvu schválit poskytnutí celoročních 
dotací na podporu sportu a bylo schváleno poskytnout dotace 
na podporu sportu na jednorázové akce dle návrhu. Dále bylo ulo-
ženo doplnit program pro poskytování dotací právnickým a fyzic-
kým osobám na podporu sportu na rok 2017 o závazné indikátory, 
které musí příjemci dotace dodržet (např. počty dětí, které podporu 
využívají).
Rada města bere na vědomí: návrh pracovní skupiny pro sport 
na rozdělení dotací na podporu sportu.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit poskytnutí 
celoročních dotací na podporu sportu žadatelům dle předloženého 
návrhu pracovní skupiny pro sport.
Rada města schvaluje: poskytnutí dotací na podporu sportu na jed-
norázové akce ve výši:
40.000,- Kč - Sdružení rodičů a přátel Základní školy Rokytnice 
v O. h.,
20.000,- Kč - OUTDOOR SPORT TEAM Rokytnice v O. h.,
 5.000,- Kč - Český rybářský svaz, místní organizace Rokytnice v O. h.,
 5.000,- Kč – p. Luděk Poláček
a uzavřít s výše uvedenými příjemci dotace veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí neinvestičních dotací na podporu sportu dle předlože-
ného návrhu.
Rada města ukládá: místostarostovi, Mgr. Duškovi a vedoucímu 
finančního odboru doplnit program pro poskytování dotací právnic-
kým a fyzickým osobám na podporu sportu na rok 2017 o závazné 
indikátory v termínu do 31.10.2016.

l Nátěr střešní krytiny na objektu č. p. 303 v Rokytnici v Or-
lických horách
Starosta předložil sdělení pana Jiřího Šperlíka o odstoupení ze zho-
tovení zakázky. Z tohoto důvodu předložil návrh na uzavření smlou-
vy o dílo s dalším uchazečem v pořadí dle výsledku výběrového 
řízení. Ze strany radních nebyly žádné připomínky. 
Rada města bere na vědomí: odstoupení ze zhotovení zakázky 
„Nátěr střešní krytiny na objektu č. p. 303 v Rokytnici v Orlických 
horách“ předložené panem Jiřím Šperlíkem.
Rada města schvaluje: uzavřít se společností BUK cs, s.r.o. Rytí-
řova 809, 143 00 Praha 4, smlouvu o dílo dle předloženého návrhu 
na zhotovení zakázky „Nátěr střešní krytiny na objektu č. p. 303 
v Rokytnici v Orlických horách“.

l Údržba trvalých travních porostů na Haničce
Starosta předložil záměr na pořízení sekačky typu rider na údržbu 
trvalých travních porostů v okolí pevnostních objektů na Haničce, 
kdy se jedná o hůře dostupný svažitý terén, který je velmi namáha-
vý pro sečení s běžnou sekačkou. Po krátké diskuzi byl záměr vzat 
na vědomí a bylo schváleno z důvodu nadregionálního významu 
muzea, podat žádost o přímou dotaci na Radu Královéhradeckého 
kraje. 
Rada města bere na vědomí: záměr na pořízení sekačky typu ri-
der na údržbu trvalých travních porostů v okolí pevnostních objektů 
na Haničce předložený vedoucím organizační složky Muzeum Pev-
nost Hanička. 
Rada města schvaluje: podat žádost o dotaci na Radu Královéhra-
deckého kraje na pořízení sekačky dle předloženého záměru.

l Potravinová banka
Starosta informoval o možnosti spolupráce s Potravinovou bankou 
v Hradci Králové, a to formou odběru potravinových balíčků pro 
osoby, které se dostaly do tíživé životní situace. Po krátké diskuzi 
byly informace vzaty na vědomí a bylo uloženo předložit pravidla 
a smluvní podmínky této spolupráce.
Rada měst bere na vědomí: informace o možné spolupráci s Potra-
vinovou bankou v Hradci Králové.
Rada města ukládá: paní Vídeňské Ladě předložit pravidla 
a smluvní podmínky této formy spolupráce s Potravinovou bankou 
v Hradci Králové v termínu do 30.6.2016.

l Zpráva o hospodaření MŠ a ZŠ - 2015
Radní Ing. Rozsívalová předložila dle Směrnice ke schvalová-
ní účetních závěrek příspěvkových organizací zřízených Městem 
Rokytnice v Orlických horách účetní závěrky mateřské a základní 
školy za rok 2015. Po krátké diskuzi byly výsledky hospodaření ma-
teřské školy a základní školy vzaty na vědomí a účetní závěrky MŠ 
a ZŠ za rok 2015 byly schváleny.
a) Rada města bere na vědomí: výsledek hospodaření za rok 2015 
Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách.
Rada města schvaluje: účetní závěrku Mateřské školy Rokytnice 
v Orlických horách za rok 2015. 
Rada města schvaluje: převod výsledku hospodaření příspěvkové 
organizace Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách do fondů 
školy ve výši 4.396,02 Kč podle předloženého návrhu a dále ho po-
užije v souladu s pravidly pro čerpání jednotlivých fondů.
b) Rada města bere na vědomí: výsledek hospodaření za rok 2015 
Základní školy Rokytnice v Orlických horách.
Rada města schvaluje: účetní závěrku Základní školy Rokytnice 
v Orlických horách za rok 2015. 
Rada města schvaluje: převod výsledku hospodaření příspěvkové 
organizace Základní školy Rokytnice v Orlických horách do fondů 
školy ve výši 120.870,64 Kč podle předloženého návrhu a dále ho 
použije v souladu s pravidly pro čerpání jednotlivých fondů.

l Dotace na podporu kultury v roce 2016 
Starosta předložil návrh na rozdělení dotací na podporu kultury  
a návrhy smluv, jejichž předmětem je poskytnutí dotací jednotli-
vým žadatelům o dotace na podporu kultury a neziskových akti-
vit. Po krátké diskuzi bylo schváleno poskytnout dotace a uzavřít 
smlouvy dle návrhu.
Rada města schvaluje: poskytnutí dotací na podporu kultury a ne-
ziskových aktivit ve výši:  17.500,- Kč – Spolek rodičů a přátel při 



Základní škole v Rokytnici v Orlických horách,
 6.500,- Kč – DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU Rokytnice v O. h.,
24.000,- Kč – Muzeum a Galerie Orlických hor Rychnov nad Kněž-
nou,
22.500,- Kč – Clan orlických horálů, z.s., Rokytnice v O. h.,
 3.500,- Kč – paní Lucie Grunclová, DiS. Rokytnice v O. h.
Rada města schvaluje: uzavřít s výše uvedenými příjemci dotace 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestičních dotací na pod-
poru kultury a neziskových aktivit dle předloženého návrhu.

Kompletní text usnesení zastupitelstva města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí na Měst-
ském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání zastupitelstva města ze dne 16.5.2016
a 13.6.2016 - zkrácený výpis.

l Usnesení č. ZM/11/196/2016/V
Dotace na podporu sportu v roce 2016
a) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 60.000,- Kč – T.J. AFK UNION Rokytnice v Orlic-
kých horách,
b) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 150.000,- Kč – 1.FC Rokytnice v O. h., z.s.,
c) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 12.750,- Kč – 1.FC Rokytnice v O. h., z.s.,
d) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 41.250,- Kč – TENNIS CLUB Rokytnice v Orlických 
horách,
e) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 124.000,- Kč – SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů 
Rokytnice v Orlických horách,
f) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 85.000,- Kč – Školní sportovní klub AŠSK ČR při Zá-
kladní škole Rokytnice v Orlických horách,
g) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 5.000,- Kč – Český rybářský svaz, z.s. místní organiza-
ce Rokytnice v Orlických horách,
h) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 75.000,- Kč – SK Wiyrhanea z.s.,
ch) Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace na podporu 
sportu ve výši: 10.000,- Kč – Myslivecký spolek Orlické hory.
Zastupitelstvo města schvaluje: uzavřít s výše uvedenými příjem-
ci dotace veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestičních dotací 
na podporu sportu dle předloženého návrhu.

l Usnesení č. ZM/11/198/2016/V
Dodávky tepla pro systém CZT  společnosti CENTEP, spol. s r.o., Ro-
kytnice v Orlických horách, Sídliště 1. máje
Zastupitelstvo města bere na vědomí: informace o průběhu výběro-
vého řízení v režimu zákona o zadávání veřejných zakázek na dodáv-
ku služby „Dodávky tepla pro systém CZT  spol. CENTEP, spol. s r.o., 
Rokytnice v Orlických horách, Sídliště 1. máje“
Zastupitelstvo města schvaluje: v případě, že nebudou proti výběru 
ze strany uchazečů podány námitky, uzavřít smlouvu o dodávce tepel-
né energie na období 10 let s vítězným uchazečem spol.  EKOENER-
GY MORAVIA s.r.o., Nádražní 1000, 696 03 Dubňany.

l Usnesení č. ZM/6/209/2016/VI
Žádost o prodej části pozemku p.č. 255/2 v k.ú. Rokytnice v Orlických 
horách -  manželé Vošvrdovi (lékař Zdravotní středisko)
Zastupitelstvo města schvaluje: dle předloženého návrhu uzavřít 
kupní smlouvu o koupi nemovité věci s věcným předkupním právem 

Ze Zastupitelstva města

s manžely MUDr. Zdeňkem Vošvrdou, a paní Bc. Věrou Vošvrdovou, 
oba manželé bytem Labská louka 650, Hradec Králové, PSČ 500 11, 
jejímž předmětem bude převod vlastnictví k pozemku parcelní číslo 
255/2  ostatní plocha o výměře 1.212m2 v obci a k.ú. Rokytnice 
v Orlických horách za kupní cenu 10.000,- Kč plus DPH ve výši 
21 %.  Věcné předkupní právo bude sjednáno ve prospěch města 
na dobu 5 roků od podpisu smlouvy smluvními stranami.
Odůvodnění výše kupní ceny: 
Jde o nemovitost, kterou město nijak nevyužívalo a nevyužívá, pouze 
ji udržuje a samo neuvažuje o vlastní investici na tomto pozemku. Jed-
ná se tak z jeho pohledu o nepotřebný majetek, o který nejeví nikdo 
krom osoby žadatele žádný zájem. Druhým hlavním důvodem prodeje 
pozemku za shora citovanou kupní cenu je zájem stabilizace poskyto-
vání zdravotnických služeb panem MUDr. Vošvrdou na dlouhé roky 
do budoucna a tím zásadní zlepšení a stabilizace zdravotnických slu-
žeb občanům města. Z charakteru lokality pozemku a jeho využití po-
dle platného územního plánu města je též zřejmé, že využitelnost po-
zemku je možná pouze v souvislosti s objektem zdravotního střediska.

l Usnesení č. ZM/6/215/2016/VI
Cena města
Zastupitelstvo města schvaluje: udělit cenu města za rok 2015 paní 
Ivě Novákové, bytem Školní 229, Rokytnice v O. h. za její vynikající 
tvořivou práci v oblasti umělecké a publikační a za propagaci města 
po celém území ČR.
Zastupitelstvo města ukládá: zajistit předání Ceny města dle usne-
sení.
Zodpovídá: starosta   
Termín:  do 30.9.2016
Zastupitelstvo města vyslovuje: uznání paní Miladě Vávrové a panu 
Jakubu Zimmerovi za práci s mládeží za rok 2015.

l Usnesení č. ZM/6/216/2016/VI
Žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu města – Římskokatolická far-
nost Rokytnice v Orlických horách (Obnova varhan – kostel Nejsvě-
tější Trojice)
Zastupitelstvo města schvaluje: poskytnutí dotace z rozpočtu města 
ve výši 100.000,- Kč – Římskokatolické farnosti, náměstí Jindřicha 
Šimka čp. 2, 517 61 Rokytnice v Orlických horách na obnovu varhan 
v kostele Nejsvětější Trojice a uzavřít s uvedeným příjemcem veřej-
noprávní smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace dle předloženého 
návrhu.
Zastupitelstvo města schvaluje: rozpočtové opatření č. 15, které je 
přílohou zápisu.

VZPOMEŇTE SI S NÁMI
Dne 8. června uplynulo 15 let od úmrtí naší maminky 

paní Žofi e Kolovratníkové. 

Stále vzpomínají 
dcera Marie a syn František s rodinami.

Kdy: 9. července a 20. srpna 2016
Kde: v Pěčíně, sraz u základní školy
V kolik: v 9:30 hodin
S sebou: malou svačinku a pití, vycházkovou obuv.
Účast zdarma, putování je hrazeno z projektu podporovaného 
MZe. Vhodné pro děti do 10 let věku, délka cca do 3 km.
Kontaktní osoba – p. Svobodová (tel.737 114 577),
pouze za příznivého počasí bez deště.

Putování s malými poníky kolem 
Pěčína v projektu „Koník“



 Rozhovory s lidmi, kteří si pro své působení vybrali naše 
město, začínáme zpravidla otázkou - proč právě Rokytnice? 
Co se Vám zde líbí, nebo máte k tomuto místu nějaký vztah?
Dlouhodobě jsme s rodinou hledali místo, kde nám bude dobře. 
Naskytla se možnost ordinovat v Rokytnici a s přibývajícím ča-
sem, jak jsem se seznamoval s celým městem i okolím, vyplynulo, 
že oním místem může být právě Rokytnice. 

 Je Rokytnice Vaším prvním obvodem?
Po absolvování lékařské fakulty je mým kmenovým pracovištěm 
Týniště n. O., odkud přecházím sem.

 Vím, že zde již nějakou dobu působíte, ale přesto se zeptám, 
zda chystáte nějaké změny nebo novinky ve Vaší ordinaci?
Od začátku bylo mým zájmem nejprve poznat fungování ordina-
ce za v minulosti nastavených podmínek, následně tyto poznatky 
zhodnotit a dle toho se pokusit nastavit takové, aby byli spokojeni 
pacienti i zdravotnický personál. Nechtěl jsem se pouštět do unáh-
lených změn, proto tak dlouhou dobu zůstal provoz i přes řadu 
komplikací stejný. 
Nyní (od června 2016) jsou již nové ordinační hodiny, je zave-
den systém objednávání, jehož doba je vyčleněna zatím převážně 
na úkony celkových prohlídek, jako jsou preventivní prohlídky, 
ŘP včetně prodloužení způsobilosti, zbrojní průkaz, pracovní pro-
hlídky – ZPP, profesní průkazy, zprávy pro úřady jako OSSZ, ÚP, 
návrhy na lázeňský či rehabilitační pobyt apod., jejichž vyřizování 
v běžných ordinačních hodinách v počátcích mého působení v Ro-
kytnici znamenaly časové zdržení a prodlužování čekací doby. 
Abychom se tomu vyvarovali, je potřeba vzájemně dodržovat ur-
čitá pravidla tak, aby provoz ordinace mohl být plynulý. Jestli-
že bude muset sestřička mezi každým odběrem odbavit pacienta 
ve dveřích a vyřídit telefonát, stěží docílíme toho, aby byla krev 
odebraná do 9 hod., stejně tak u mé práce – proto je na telefonní 
konzultace vyčleněn speciální čas. Samozřejmě se to netýká akut-
ních situací. 
V souvislosti s objednáváním bylo pro tyto účely zřízeno číslo 
723 362 015, jehož obsluhu v blízké budoucnosti převezme ne-
zdravotnický pracovník, proto Vás, čtenáře i další spoluobčany, 
žádám o využívání tohoto kontaktu pouze pro objednávání, a to 
v uvedeném čase 11:30-12:00 (žádné informace zdravotního cha-
rakteru se na tomto čísle předávat nebudou). 
Veškeré informace jsou rovněž uváděny na vývěsce u zdravotního 
střediska i na webových stránkách.
Předpokládám, že pokud budou následovat další změny, nebudou 
takto zásadní. Počítám do budoucna s větším využitím moderních 
technologií, ale zároveň chci ubezpečit především starší spolu-
občany, že bude zachován i standard komunikace, na který jsou 
zvyklí. 

 Lidé se mnohdy zajímají, zda poměrně velký obvod, který 
máte na starosti, zůstane obvodem pouze jednoho lékaře nebo 
je možné, že se o něj do budoucna podělíte s nějakým kolegou?
Počet pacientů registrovaných v naší ambulanci nepříliš významně 
přesahuje republikový průměr, proto se domnívám, že je „tak ako-
rát“. S ohledem na časovou náročnost je potřeba si uvědomit, že 
součástí práce praktického lékaře není jen samotné léčení v ordinač-
ních hodinách, ale také spousta papírování a řešení provozních věcí. 

Náš rozhovor
S MUDr. Zdeňkem Vošvrdou,

 obvodním lékařem z Rokytnice v O.h.

Na chodu ordinace se významně podílí sestřička, děkuji jí. Dále 
spolupracuji s Bc. Macákem – i jemu patří mé díky. 
A když se dělit o práci, pak třeba s asistentkou, administrativní 
pracovnicí, která by mohla převzít řadu nemedicínských úkonů 
a mně tak zbylo více času na samotné pacienty. 

 Plánujete se časem usadit a bydlet v Rokytnici?
Ano, společně s rodinou.

 Překvapili Vás něčím místní pacienti nebo je to zde jako 
všude jinde? O lidech žijících na horách se říká, že jsou odol-
nější a „tvrdší“, a to nejen co se zdraví týká.
S místními pacienty mám vesměs dobrou zkušenost. Všichni jsme 
jen lidé, kteří se narodili stejní – a to, co zažíváme v průběhu ži-
vota, nás určitým způsobem osobnostně formuje do stavu, který 
vnímají ostatní. Je to o vzájemném pochopení a komunikaci. 

 Místní často vzpomínají na pana doktora Macáka, který zde 
působil opravdu mnoho let. Znal jste ho? Máte na něj nějakou 
vzpomínku?
Osobně jsem se s MUDr. Macákem nikdy nesetkal. Ale je prav-
dou, že přes řadu lidí, kteří ho obdivovali, jsem se dostal do místa, 
kde působil.  Každopádně na mne denně „promlouvá“ prostřed-
nictvím starší dokumentace a jsem také rád, že je v ordinaci jako 
památka na něj i jeho fotografie, připomínající všem jeho odkaz 
v Rokytnici.
Dennodenně cestou z Hradce Králové míjím billboard s frází: 
„A co zůstává za tebou?“ Troufám si tvrdit, že za panem doktorem 
zůstala nesmazatelná stopa v životě téměř všech občanů a já dou-
fám, že se mi povede zdárně a v kladném navázat. 
Praktické lékařství je specifické v kontinuitě poskytované péče 
a v dlouhodobé znalosti pacienta, proto věřím, že s přibývajícím 
časem se bude i moje spolupráce s pacienty jen rozvíjet – abych si 
za desítky let mohl odpovědět takovým způsobem, na který bych 
mohl být pyšný.
Chtěl bych pacientům touto cestou poděkovat za jejich dosavadní 
trpělivost a aktivní přístup ke svému zdraví. Pokud se nám bude 
dařit dané prohlubovat, budu jen rád. Za rozhovor děkuje 
 Vlaďka Jiroutová.

 Obec Říčky se opakovaně umístila mezi výherci v soutěži Čis-
tá obec Královéhradeckého kraje. Peněžitá výhra 70.000 Kč bude 
použita v odpadovém hospodářství obce, konkrétně na nákup kon-
tejnerů na odpady.  ZS

Říčky – Čistá obec
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Vítání občánků v Rokytnici
   Pět nových občánků uvítalo město Rokytnice v sobotu 11. červ-
na 2016. Partu rokytnických dětí tentokrát posílili čtyři kluci jako 
buci a jedna krásná holčička.

Na fotografii zleva:
Matěj Števko, Filip Štěpánek, Marian Med, Ludvík Dunka, Tere-
zie Štefková. vj, Foto: L. Kánský

25. - 29. 7. (Po-Pá)
Zavřeno – zastupuje MUDr. Z. Plšek, Slatina n. Z., tel.: 494 594 264

Plánované změny 
v ordinačních hodinách 



Mariánský sloup
 V červnu letošního roku se na náměstí vrátil Mariánský sloup, 
jedna z nejcennějších památek města zdobící rokytnické náměstí. 
Mariánský sloup neboli morový sloup, který je majetkem Města 
Rokytnice v O. h., byl postaven v roce 1771 Josefem Vilémem 
hrabětem Nostic – Rienek v upomínku velké neúrody a hladu, kte-
ré sužovaly město. 
 Mariánský sloup prošel již druhou etapou restaurátorských 
prací, kdy ve výběrovém řízení zvítězil MgA Jan Brabec z Prahy. 
Restaurátorské práce spočívaly v očistění biologického a atmosfé-
rického znečištění povrchu všech částí, osazení demontovaného 
sloupu, balustrády a soch, zpevnění a vytmelení defektů. Byly vy-
tvořeny kopie chybějících částí jako váz a hvězdy. Dále byl osazen 
zadní schod. Cílem oprav je navrátit sloupu původní vzhled před 
rokem 1939. 
 Příští rok čeká sloup ještě třetí etapa restaurátorských prací a to 
vytvoření pískovcových stupňů kolem celého sloupu. V záměru 
je také obnova kovaného ochranného plotu, který byl odstraněn 
v roce 1939. Obnova je fi nančně podporována ministerstvem kul-
tury z programu regenerace městských památkových zón.

Socha Kalvárie (v uličce u koupaliště)
 Ve svahu na skalním ostrohu, v blízkosti přírodního koupa-
liště, se nachází kamenný kříž s korpusem Krista z roku 1798. 
Památka se skládá z dvoumetrové sochy ukřižovaného Krista 
a stejně vysokého podstavce, na kterém jsou umístěny modlící se 
sochy sv. Anny a Panny Marie. Socha je ve špatném stavu, chybí 
jí hlava Krista a další části římsy a soklu. Po celé soše se nacházejí 
různá odštípnutá místa a je biologicky a atmosféricky znečištěná 
fl eky, porostem mechu, řas a lišejníku. 
 Na její obnově pracuje od roku 2007 restaurátor a kameno-
sochař Pavel Kytka. V jeho ateliéru čekají již opravené sochy 
sv. Anny a Panny Marie.  V letošním roce bude obnoven postavec 
sochy, kde je potřeba odbourat betonovou část, tak aby se daly 
osadit pískovcové desky. Jednotlivé části soklu a kříže budou pře-
vezeny do dílny restaurátora, kde budou chemicky a mechanicky 
očištěny a opraveny. Poté bude domodelována také chybějící hla-
va Krista. Po vykonání všech potřebných restaurátorských úprav 
budou jednotlivé části osazovány zpět na původní místo.  

Ohradní zeď kostela Nejsvětější Trojice
 K zámeckému kostelu, který byl vystavěn Kryštofem 
Mauschwitzem v roce 1603, neoddělitelně patří také ohradní zeď. 
Ohradní zeď a prostor bývalého hřbitova náleží také do majetku 
Města Rokytnice v O. h. Kamenná zeď dlouhá 130 metrů ohrani-
čovala prostor hřbitova, který byl zrušen po roce 1892. Bohužel 
statika zdi na severní straně je narušená částečně vlivem špatného 
položení, částečně působením klimatických jevů a vlivem rostoucí 
zeleně. Kvůli možnému ohrožení chodců a silniční dopravy a také 
z důvodu zachování vzhledu památky se Město Rokytnice v O. h. 
rozhodlo uzavřít smlouvu s kameníkem na její obnovu. Náklady 
na její opravu činí v r. 2016 přibližně 100 tisíc korun. 
 Město společně s Římskokatolickou farností Rokytnice usiluje 
o postupnou obnovu kostela, který by bylo možné využít také pro 
rozvoj cestovního ruchu a kultury ve městě.

/Fotografi e připravujeme do příštího čísla./   Veronika Kepková

OBNOVA PAMÁTEK
 V ROKYTNICI V O. H.

MARIÁNSKÝ SLOUP III
ZNOVU NA SVÉM MÍSTĚ

 foto: vj



Znaky a Erby – 38. DÍL
Tento znak patří obci ..... /PRVNÍ TAJENKA/, která se na-
chází asi 20km od Hradce Králové směrem na Nový Bydžov. 
První zmínka o této obci je již roku 1073. Co je na této obci 
zajímavého? V okolních lesích jsou dochovány ..... /DRUHÁ 
TAJENKA/, ale hlavně je zde areál koupaliště s několika ba-
zény, které pojmou až 1500 návštěvníků. Najdete zde dvou-
proudovou skluzavku, ..... /TřETÍ TAJENKA/ či výřivku. 
Přímo v areálu je kemp s chatkami a další sportoviště. Výbor-
né místo pro lenošení u vody.

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA
VODOROVNĚ: A. Tepna hlavová. – B. Parní stroj. – C. Afric-
ký kmen v Guinei; geologická vrstva prvohor; severské mužské 
jméno. – D. Jméno pěvkyně Destinové; DRUHÝ DÍL DRUHÉ 
TAJENKY; lékárensky „sůl“. – E. Druh antilopy; platidlo Indo-
nésie; značka cukrovinek. – F. Druhá tráva; lovecký pes. – G. 
PRVNÍ TAJENKA; jméno zpěvačky Langerové. – H. Karpatský 
seník; ruský vůdce. – I. Poslední Rožmberk; tělovědec; zkratka 
tiskové agentury Švýcarska. – J. Rosol z mořských řas; indo-
néské pohoří, slovensky „křik“. – K. Zastarale „hnis“; anglicky 
„ono“; opak staré. – L. Antibiotikum; oplocený les. – M. Cihlo-
věčervená hlína.
SVISLE: 1. Slovensky „nelovit“. – 2. Bezhrbý velbloud; TŘE-
TÍ TAJENKA. – 3. Kruhy; neobdělané pole; tepelně zpracová-
vat kov. – 4. Podnik v Mladé Boleslavi; přesvědčení; německy 
„růže“. – 5. Práce na panském; spavá chřipka; infekční činitel. 
– 6. Město v USA; jméno moderátorky Pavlovské. – 7. Skupina 
atomů; slovensky „statek“. – 8. Obyvatel starověké Itálie; znač-
ka sýra; SPZ Mladé Boleslavi. – 9. Lék proti bolestem; na jiné 
místo; podšívková tkanina. – 10. Latinsky „pták“; slovenská 
řeka; rod papoušků. – 11. Cizokrajný dravý pták; zánět ucha. – 
12. PRVNÍ DÍL DRUHÉ TAJENKY.
NÁPOVĚDA: C- NALU, E – TALI, I – ATS, J – ALAS, L – NI-
SIN, 4 – ROSE, 5 – NONA, 7 – TOLYL, 8 – MBO, 10 – AVIS.

Vladimír Čihák
řešení na str. 14

Pro děti a mládež:
Deník malého poseroutky – Staré dobré časy – Kinney, J.

Láska z konce světa – Gabrielová, P. 
Doktor Proktor a vana času – Jo Nesbo
Knížka o knížce – Jak se rodí knížka

Malý vědec – 60 domácích experimentů pro děti
Kubík Šikulík – čtení pro prvňáčky

Beletrie pro dospělé:
Detektivky: Území trestu – Kuťák, J.
 Psycho – Bloch, R.
 Krypta – Rendellová, R.
Pro ženy: Grey – James, E. L.

 Nataša – Keleová – Vasilková, T.
 Cesta k mým matkám – Holá, E.

Sněží, sněží... - Tři válečné romance
Karel IV. - Jménem koruny, jménem lásky – historický román

Kafe a cigárko – Doležalová, M. - ze života herců
Analfabetka, která uměla počítat – Jonasson, J. - román roku 2014

Dívka ve vlaku – Hawkins, P. - kniha roku 2015

Naučná literatura:
Lída Baarová – Útěky – Škvorecký, J.

Víte, jak se o nás starat ? - pro chovatele exotických zvířat
Podivná vojna – Zapomenutí černí baroni šedesátých let

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky
na tento měsíc:

Divadlo Limonádový Joe – hodně divoký Západ v podání 
DS Tyl Rychnov nad Kn., spoluúčinkuje kapela Sombrero 
(Pružná těla)   - 9. září v 19.30 hod. v kulturním domě Klub

Oslavy 110 let trati Doudleby – Vamberk – Rokytnice
 Termín oslav je stanoven na sobotu 10. září 2016.  Do těch-
to oslav se významně zapojí České dráhy, které připraví jízdu 
parního vlaku. Parní vlak by měl vyjíždět z Hradce Králo-
vé cca v 8.20 hodin s dojezdem do Rokytnice v 10.32 hod. 
Následně by odjížděl ve 12.40 hod. směr Doudleby a zpět 
z Doudleb ve 14.30 hod. do Rokytnice s příjezdem v 15.17 
hod. Odjezd vlaku ve směru do HK by měl být v 16.40 hod 
s příjezdem do HK v 19.05 hod.

Tradiční Setkání harmonikářů – 24. září od 14 hodin v kul-
turním domě Klub v Rokytnici v O.h.

Tradiční Svatováclavský koncert – 28. září ve farním koste-
le Všech Svatých v Rokytnici v O.h.

Připravuje se pro Vás…



 I letos mohu konstatovat, že se Orlický sekáč vydařil a to mě sa-
mozřejmě těší. Bývám vždycky trochu nervózní, aby byli spokojeni 
sekáči a samozřejmě i diváci. 
 Sekáči byli, co vím, spokojeni opravdu všichni a ti, co navštěvují tyto 
akce různě po republice, tvrdí, že sekání v Rybné je momentálně nej-
větší a nejkvalitnější akce svého druhu v republice. Je pravdou, že širo-
kodaleko se podobná akce nekoná. Po vlastech českých a moravských 
jich je odhaduji 10-15. Spíše možná deset. Některé ale nejsou soutěžní. 
Jedná se třeba jen o setkání a kosení botanicky cenných lokalit.
 Pokud jde o diváky, nevím, ale snad také. Vyšlo počasí, byly k vidě-
ní pěkné výkony, pěkně voněla pokosená tráva, tak nám snad případné 
drobné nedostatky, pokud byly, divák promine. Díky skákacímu hradu 
rodiny Horských ze Souvlastního se bavily i děti.
 Letos jsme se poučili z loňského roku, ke kterému byly připomínky, 
že Orlický sekáč by měla být regionální soutěž a ne celorepubliková 
a loni dokonce mezinárodní. Proto mohli letos v soutěži Orlický se-
káč sekat v kategorii muži jen sekáči z okresů Rychnov nad Kněžnou, 
Ústí nad Orlicí a Náchod.  Zvítězil Jaroslav Šrefl z Javornice (místní 
část Přím), druhý byl Jan Štěpánek z Líšnice a třetí student zemědělské 
školy Kostelec n.Orl. Péťa Holenda z Rybné nad Zdobnicí. Mimo-
chodem, kdysi u nás začal sekat jako čtrnáctiletý. U žen jsme soutěž 
nerozlišovali podle bydliště. Těch seká méně a nebylo by to tedy tak 
zajímavé. Zvítězila Jana Lesáková z Javornice (místní část Přím), je to 
shodou okolností přítelkyně Jardy Šrefla, druhá byla Simona Mülle-
rová z Merklovic a třetí Irena Biedermanová z Javornice. Sekaly také 
čtyři děti a podaly moc pěkné výkony, včetně krásného pokosu. Na ty 
malé ale byla plocha 10x5m moc a možná to pro ně bylo i svým způso-
bem utrpení. Dosekaly ale všechny, včetně osmileté Kláry Hofmanové 
z Jedliny. Nejlepší byl Radovan Šourek z Hraštice, žák základní školy 
Mozaika Rychnov nad Kněžnou, druhý Péťa Valach z České Rybné, 
třetí zmíněná Klára Hofmanová a čtvrtý Jan Novotný ze ZŠ Mozaika, 
bytem Podbřezí. Dětem budeme asi muset příště udělat čtverce 5x5m.
 Divácky nejatraktivnější byla asi soutěž „Nejlepší sekáči ČR“ 
a „Mezinárodní soutěž sekáčů“. Nejlepším sekáčem ČR se stal Fran-
tišek Šmolík z Radošic u Plzně, druhý skončil Ondra Dovala z Opavy 
a třetí Jan Štěpánek z Líšnice. Jak vidíte, účastní se borci napříč celou 
republikou. Zajímavostí je, že se mezi chlapy přihlásila také Simona 
Müllerová z Merklovic a světe div se, nebyla poslední. Skončila čtvrtá 
od konce a tři chlapi umístění za ní, se jí prostě museli jen a jen poklo-
nit. Je o nás prostě slyšet a to mě, co si budeme povídat, prostě těší.
 Do mezinárodní soutěže se přihlásilo dvanáct sekáčů. Z toho byli 
dva z Polska. O doslova fous porazil v této soutěži Frantu Šmolíka 
Polák Roman Jaszczyszin ze Szczytné a třetí skončil Miroslav Šobr 
ze Strakonic.
 Jinak my z Orlických hor a podhůří jsme se neztratili. Naši zástupci 
zabodovali ve všech soutěžích. Jarda Šrefl z Javornice, myslím, patří 
svými výkony mezi republikovou špičku, Honza Štěpánek také. Vy-
hodnotili jsme také kategorii sekáčů nad 60 let. Vyhrál ji Vladimír Pe-
šek z Vamberka, druhý byl Jaromír Tupý z Ratajů a třetí Josef Morávek 
z Vamberka. Pro zajímavost Pavel Kaška šestý a já sedmý, ze čtrnácti 
borců. 
 Jako hlavní rozhodčí každoročně působí Ing. Jaroslav Grund. To je 
taky velká pomoc a je to rok od roku náročnější, tak jak stoupá úroveň 
této akce.
 Jsme rádi, že spolupořadatelem Orlického sekáče je Město Rokyt-
nice v O.h. Je to morální  podpora, ale i skutečná pomoc. Nesmím 
zapomenout poděkovat také sponzorům. Hlavním sponzorem byl letos 
Ekolife Orlické Záhoří, dále nás jako každoročně podpořila rokytnická 
firma SVITR, pivovar Dobruška, Podorlický pivovar Rychnov, Sprá-
va Kolowratských lesů, Orlický týdeník, Rychnovský deník, SŠZE 

Orlický sekáč již po sedmé
a SOU CHKT Kostelec nad Orlicí, Uniprint Rychnov nad Kněžnou. 
Kvalitní ceny přivezla i každoroční účastnice MUDr. Soňa Hlavová. 
Již druhý rok nás podpořila Agrární komora Praha. Pěkné ceny vě-
novala firma Agroservis Záměl. To jsou prodejci traktorů a další ze-
mědělské techniky. Milé bylo i to, že cenu věnoval i pan Durchánek, 
autodílna Záchlumí. Ten se na sekáče přijede podívat také každý rok.
 Ke zdaru akce každoročně určitě přispívá i rokytnický Sbor z hor 
a Wiyrhanea. S koňmi přijeli také Daniela Svobodová a Josef Hradec. 
Slavnostně vystrojená spřežení se také hodně líbí a ještě zájemce, hlav-
ně děti, povozí. Těm všem patří také velké poděkování. Vše to tvoří 
jeden celek a také díky nezvyklému oblečení mnohých zúčastněných 
můžeme prožít výjimečný den a přenést se do dob dávno minulých.
 Určitě stojí za zmínku i to, že jeden z nejlepších regionálních sekáčů 
Pepík Morávek, byl letos na Koseckých písních v Buchlovicích vyhlá-
šen jako nejlepší sekáč. Tam to není o rychlosti, ale o „krasokosení“, 
jak se tam říká a také o stylovém ustrojení. Pepík Morávek má navíc 
velmi originální futrál na kosy z kůže od Ládi Hemrlíka a originální 
kufřík na brousky, klepací babky a kladívka. To se jinde nevidí.
 Protože článek dopisuji až 13. června, podělím se s čtenáři ještě 
o zážitek ze sekáčské soutěže v Jeseníkách v Horní Lipové. Vyjeli jsme 
tam čtyři sekáči a Pepík Chaloupka z Javornice (trojnásobný vítěz Or-
lického sekáče), tam jednoznačně vyhrál, Milan Zolman z Kameničné 
byl třetí a já v kategorii nad 60 let také třetí. Poznali jsme tam zase nové 
zajímavé lidi, kteří tím pádem, že nás bylo vidět, věřím, přijedou za rok 
k nám na Orlického sekáče.
 Jsem si vědom, že článek je obsáhlý a rozvláčný, ale ať mají čte-
náři Kurýra celkovou informaci, koho to zajímá, tak to třeba dočte 
až do konce. Pozor! Příští ročník Orlického sekáče se koná 3. června 
2017. Za pořadatele JJ

Jarda Šrefl, vítěz Orlického sekáče.

Uprostřed skupinky Josef Morávek, vítěz z Buchlovic.



František Šmolík, nejlepší sekáč ČR.

Jana Lesáková, vítězka žen.

 Nastal měsíc květen a to je vždy měsíc, kdy se řada občanů těší 
na tradiční poznávací zájezd občanů starší generace města Rokyt-
nice v Orlických horách. Jako vždy sledují výlohu obchodu paní 
Rýdlové a výlepové plochy ve městě, aby se mohli seznámit se za-
měřením zájezdu, a kdy se bude konat. Tato akce je velice oblíbe-
ná a nemá nedostatek účastníků.
 Letos byl naplánován zájezd 
na zámek Ksiaz, do Osówky 
a Gluszyce. Zaměření bylo veli-
ce dobře naplánováno a připra-
veno. Nejprve jsme navštívili 
zajímavý podzemní komplex 
vybudovaný nacistickým Ně-
meckem v rámci programu 
Riese v prostorách pod Sovími 
horami na území, které dříve 
patřilo Německu. Velice krás-
ná byla prohlídka palmových 
skleníků Palmiarnia ve Walbr-
zychu. Po jejich prohlídce jsme 
navštívili jeden z největších zámeckých komlexů Zámek Ksiaz. 
Mohli jsme ohodnotit zdařilou renovaci tohoto dříve zdevastova-
ného komplexu, který byl vybudován v letech 1288-1292. Zámek 
patří k největším polským zámkům, má více než 400 místností. 
Po prohlídce jsme se přemístili do partnerského města Rokytnice 
Gluszyce. Byli jsme přivítáni místním pěveckým souborem Rado-

VÝLET SGMR

ma a shlédli výstavu místního řezbáře Jerzego Marszala. Setkání 
se konalo v místním kulturním domě za velice pěkné a přátelské 
atmosféry.
 Zájezd se uskutečnil za podpory Města Rokytnice v Orlických 
horách. Počasí se opět vydařilo a jistě nebyl nikdo z jeho účastníků 
neuspokojen. Děkujeme všem organizátorům a pořadatelům.
 Matyáš Břetislav

NOC KOSTELŮ 
I V BARTOŠOVICÍCH

 Noc kostelů, vzniklá v Němec-
ku v roce 2001 se v Čechách popr-
vé uskutečnila v roce 2009. Jejím 
cílem je zpřístupnit široké veřej-
nosti jinak často uzavřené kos-
tely a modlitebny křesťanských 
církví, včetně některých prostor, 
které někdy nejsou přístupné ani 
věřícím, pravidelným nebo ob-
časným návštěvníkům bohoslu-
žeb. V neposlední řadě je cílem 
návštěvníky seznámit s dnešními 
křesťanskými církvemi a spole-
čenstvími a jejich činností.
 V Bartošovicích má veřejnost možnost prohlídky kostela s průvod-
cem po předešlé dohodě, nebo alespoň nahlédnout do ojedinělého ba-
rokního interiéru skrz mříže ve vchodu, pokud je trochu slušné počasí 
a jsou otevřeny vchodové dveře.
U příležitosti loňských Ledříčkových slavností měli návštěvníci také 
možnost vystoupat na věž a pohlédnout na Bartošovice z ptačí per-
spektivy.
 Této příležitosti využilo značné množství lidí. Při letošní Noci kos-
telů dne 10. června byla připravena prohlídka, živá i reprodukovaná 
duchovní hudba a návštěvníci byli seznámeni s plánem obnovy a vy-
užití kostela a jeho okolí.
 Kostel sv. Máří Magdalény je zahrnut do programu - Společně 
po nové cestě. Program zahrnuje odstranění havarijního stavu toho-
to kostela, restaurování jeho cenného interiéru, dále stavební obnovu 
kostela sv. Jana Nepomuckého na Vrchní Orlici, vybudování naučné 
stezky mezi těmito místy podél řeky Divoké Orlice s vyhlídkovým 
odpočinkovým místem a vybudování dětského hřiště. V současné 
době byla již zpracována stavební dokumentace a proveden průzkum 
a sondy povrchových úprav stěn a mobiliáře. Taktéž byl proveden 
mykologický průzkum, jelikož náš kostel navštívily dřevokazné hou-
by a různé plísně. V letošním roce se začne s odvodňovacími a odvlh-
čovacími pracemi, a to díky sponzorským darům a grantům.
 Pro případné dárce je otevřen účet 1240088309/0800, V:S: 2O1629.
 Petr Zámečník



Prodejní sklad nabízí: 

Kvalitní krmivo pro koně – chov, rekreace, 

western a další, česká výroba. 

Krmivo pro drůbež, další zvířata i exotická.

Pěčín, tel. č. 737 114 577, Svobodová.

Prázdninové akce v Říčkách
6. srpna – Turnaj v malé kopané – hřiště u kostela
27. srpna – Loučení s létem – dětský den na hřišti

 První ročník hudebního festivalu ŘíčkyFest se uskutečnil 
18. června. Pořadatelé pozvali na otevřenou scénu uprostřed areálu 
Ski centra pět kapel. Ty postupně vyhrávaly od 16 hodiny až téměř 
do půlnoci. Převládala rocková hudba , ale zazněla i „word music“ 
rokytnické skupiny Líní Ježci. V areálu vládla příjemná atmosféra, 
návštěvníci  využili posezení a občerstvení u stánků, vychutnávali 
hezký slunečný podvečer a letní teplou noc. 
 Pořadatelský tým Obce Říčky a Ski centra Říčky všem děkuje 
za účast a těší se na druhý ročník ve stejném termínu příští rok.
 ZS, Foto: Archiv Obce říčky

ŘÍČKY FEST

 Na Dětské rybářské závody v Bartošovicích se již řadu let 
vždy těší nejen děti, ale i dospělí. V sobotu 18. června se tedy 
u požární nádrže sešlo 22 dětí ve věku 5 -15 let s rodičovským 
nebo jiným doprovodem, ale i další zájemci o zajímavou a napí-
navou podívanou. V nádrži již čekali kapři, za tímto účelem sem 
umístění.
 Loví se na plovanou se splávkem, ve dvou kolech a každý zá-
vodník musí mít vlastní nebo půjčený prut a vlastní návnadu.
 Na každé kolo si rybolovci losují stanoviště. Nadšení i napětí 
lovců i přihlížejících bylo veliké.
 Vodní živočichové po nedobrovolném opuštění bezpečí kalné 
vody byli ihned po změření a zapsání umístěni do boxů s vodou, 
kam si je chodili prohlížet milovníci ryb kuchyňsky upravených. 
Ulovené kapry bylo možno si zakoupit a v žádném obchodě ne-
mají levnější a čerstvější. Také o občerstvení všech bylo dob-
ře postaráno, dětští lovci ho měli zdarma. Nejen vítězové, ale 
i ostatní dostali odměnu za snahu a odvahu.
 Pořádala Obec Bartošovice a Místní organizace Českého ry-
bářského svazu Bartošovice v Orlických horách.
 Prvních deset úspěšných rybolovců: 1. Matěj Slanina, 2. Eri-
ka Stašová, 3. Anna Matyášová, 4. Veronika Faitová, 5. Andrea 
Šlechtová, 6. Vendula Doležalová, 7. Jan Kopřiva, 8. Lucie Fai-
tová, 9. Tomáš Saksl, 10. Viktorka Havlínová.
 Po rybářsku: Petrův zdar! Petr Zámečník

Děti a ryby v Bartošovicích

Ledříčkovy hudební
slavnosti v Bartošovicích v O.h.

V sobotu 16. července 2016 od 14 hodin.
Kapely, divadélko pro děti, koncert v kostele, taneční zábava, 
ohnivá show, atrakce pro děti, občerstvení, stánkový prodej.



Podařený dětský den

Těžební práce v lese, výchovné
 zásahy, přibližování. Šetrně, udržitelně. 

Tel. č. 737 114 577, Svobodová.

 V sobotu 11. června uspořádala místní organizace ČSSD v Ro-
kytnici v Orlických horách další vydařený ročník dětského dne. 
Skákací hrad, soutěže, modely autíček a letadel, malování na ob-
ličej, tvořivá dílnička, hasicí vůz a ukázka práce hasičů – to vše 
mohla obdivovat více než osmdesátka dětí, které se na sportov-
ní areál pro všechny generace přišly podívat. Odměnou za je-
jich soutěžení byly nejen sladkosti, ale také vystřihovací model 
obytného automobilu - legendární pojízdné senátorské kanceláře 
senátora Miroslava Antla. Toto auto je v Rokytnici často k vi-
dění. Počasí tentokrát přálo, a tak děti i organizátoři odcházeli 
s dobrou náladou.
 Rádi bychom poděkovali městu Rokytnice v Orlických horách 
za zapůjčení areálu, rokytnické jednotce SDH za přistavení ha-
sičského auta a ukázku vyprošťovacích prací i všem dalším, kteří 
nám při přípravě i organizaci dětského dne pomohli.
 Těšíme se zase na viděnou v červnu 2017!

Kateřina Števková
předsedkyně MO ČSSD Rokytnice v Orlických horách

 Součástí Dne pro děti byla i ukázka stříhání vozidla v podání 
rokytnických hasičů. Poprvé při ní použili své nové vyprošťovací 
zařízení Holmatro core. Jedná se o lehký benzínový agregát, který 
vytváří pracovní tlak 72 Mpa. Jako nářadí lze použít nůžky, roz-
pínák, rozpínací válec a střihač pedálů. Ukázku předvedli hasiči 
Josef Hruška, Jakub Špatenka a Martin Brindza. Pak si mohli stří-
hání zkusit i diváci. Nejdříve se k tomu odhodlala jedna z přítom-
ných maminek potom i starosta města Petr Hudousek.
 JKO

Den pro děti

 Netradiční dětský den uspořádali pěčínští „Sokolové“ a hasiči. 
Místo soutěžení na hřišti, připravili pohádkové putování vesnicí 
se zastávkami a úkoly, které děti musely plnit. Mohli jsme tak 
dojít třeba k babce kořenářce, vodníkovi nebo si zastříkat vodou 
u hasičárny. Zakončení bylo u perníkové chaloupky v sále, kde 
si děti ulouply perníček, občerstvily se a užily si zbytek hezkého 
odpoledne. ZS

Dětský den v Pěčíně





Ohňostroj – tentokrát na koupališti! Pouťové atrakce u Dubských!

Skotské horalské hry s boha-
tým doprovodným progra-
mem pro všechny generace!

Řemeslný jarmark na zámku! Hudbu různých žánrů !

Kulturní představení! SRDEČNĚ ZVE TÝM POŘADATELŮ ANENSKÉ POUTI!

Zážitky z doby minulé – šer-
míři, piráti, středověcí hudeb-
níci, oživlé postavy z historie!

Zveme Vás na Anenskou pouť 2016 do Rokytnice!
Těšte se s námi na…..

Anenská
 pouť 2016



MŠ Rokytnice
A JE TO!!

 Naše mateřská škola, které 
říkáme školka nebo školička, 
není žádná „malá škola“!! 
Stačí jeden pohled a každý ví, 
jak se u nás v Rokytnici sta-
ráme o naše nejmenší. Trou-
fám si tvrdit, že naše školka je 
v širokém – dalekém okolí ta nejlepší!!
 Není to tak dlouho, co byla dokončena celková rekonstruk-
ce budovy a topení, nyní právě byla dokončena i celková pře-
měna zahrady. Díky MÚ v Rokytnici a jmenovitě – díky panu 
starostovi Hudouskovi – za pomoci peněz z EU, máme krásné 
předškolní zařízení srovnatelné s velkými městskými školkami. 
A vlastně ještě máme bonus v krásné okolní přírodě.
 Naše školní zahrada bude sloužit dětem ze školky, ale rádi 
přivítáme i návštěvy starších kamarádů z družiny či jiných ško-
lek. Různá vystoupení mohou probíhat v přírodním divadle. 
Kreslit a stavět můžeme v altánku. Každého zláká velké písko-
viště a dobré bude i kameniště. Takový kamínek se dá vozit, po-
kreslit, počítat, ale budoucí kluk – stavitel - si krásně vyzkouší 
své stavitelské dovednosti.
 Perfektní prolézačky, skluzavky a pavoučí sítě pomohou 
všem dětem překonat strach a naučí je odvaze, mrštnosti a se-
bedůvěře. Však víte: co se v mládí… Pohyb na lanové dráze po-
může dětem pěstovat zručnost a umění rozhodovat se a správně 
odhadnout své síly. Pokud se něco nepodaří, tak pomůže paní 
učitelka a poradí jak na to.
 Další novou a krásnou věcí na dvorku školy je neuvěřitelně 
opravená venkovní učebna – Dílna. Při rekonstrukci byly pou-
žity staré pracovní postupy a přírodní materiály, které využívali 
naši předci. Na této stavbě si mohou děti ukazovat, jak to bylo 
dříve (a také v pohádkách). V této dílně budou děti pracovat 
s přírodním materiálem a během brzké doby také s hlínou. Po-
řízení keramické pece bude již završením díla.
 Pozor! Naše zahrada bude sloužit nejen ke hrám a sporto-
vání, ale hlavně k poučení, pokusům a k získávání pracovních 
dovedností. Již letos na jaře děti sely, sázely, plely a zalévaly. 
Tak až uvidíte děti s hráběmi či koštětem, tak to neonemocněla 
paní uklízečka, ale děti pečují o svojí zahradu. Třeba vás doma 
překvapí, jak se budou vrhat do práce.
 Společné chvíle s rodiči můžeme prožít u ohniště a až povy-
roste trávník, můžeme postavit i stan. Zahrada by měla posky-
tovat celoroční nabídku ke sportu, zábavě, poučení i k práci.
 Všechny příznivce a kamarády naší mateřské školy zveme 
(v předstihu) na setkání na naší zahradě. Zasoutěžíme si, zahra-
jeme, zazpíváme, posedíme u ohně a ještě mnohem víc!

ZAHRADA MŠ 9. 9. 2016 v 16,00
 Podrobnosti budou na plakátcích. Možné změny podle poča-
sí. Budeme se těšit! Těšte se také.

Znění tajenek v tomto čísle
Znaky a Erby – 38. díl

1. Lodín
2. slovanské mohyly

3. tobogán

 foto: MŠ a LG



Trafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

l dobíjení telefonů přes terminál 
l kurzové sázení
l sazka, sportka ON-LINE 
l denní tisk l  upomínkové předměty 
l drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

 Nejeden řádek zde byl popsán 
o tom, jakými změnami prošla 
zahrada rokytnické mateřské 
školy a kdo si všímá, sleduje 
vývoj nejbližšího okolí školky 
na vlastní oči. Kdo tak činí po-
zorně, určitě mu neunikla pro-
měna domečku před vstupem 
do školky, který tedy opravdu 
prokoukl. Rádi bychom vám 
přiblížili jeden opravdu krásný 
detail tohoto objektu, který sto-
jí za povšimnutí, a sice kování 
na dveře z dílny místního ková-
ře pana Daniela Januše. Přináší-
me vám malou foto ukázku tohoto díla před samotnou instalací. 
Fotografii již okovaných dveří přineseme v příštím čísle.

/Více - FB - Kovářství Daniel Januš/.
LG

Kovářské umění ozdobí školku

 Konec školního roku jsme si pořádně užili. K svátku dětí nám před-
stavil pan Nejman své okřídlené mazlíčky - dravce a sovy. Zasoutěžili 
jsme si s kamarády ze ZSŠ a opekli naše oblíbené špekáčky.
 Jednu noc jsme stanovali na Čiháku (některé děti poprvé) a plnili 
pěkně těžké úkoly. Tentokrát bylo toto krásné místo okolo Zemské brá-
ny plné pirátů, kteří dobývali „Tajemství zeleného korábu“. Nalezený 
poklad na ostrůvku uprostřed rybníka, kam si pro něj museli piráti do-
pravit v zeleném korábu (nafukovací člun), byl pro ně odměnou.

MŠ Bartošovice
ČERVEN PLNÝ ZÁŽITKŮ

 Nezapomenutelný zážitek (nejen pro děti) byl celodenní školní výlet 
na Dolní Moravu. Lanovkou na Stezku v oblacích, Mamutíkův vodní 
park a jiné atrakce pro děti i dospělé rádi ještě mnohokrát navštívíme. 
Bylo to super!
 Krásné léto přejí všem děti a učitelky z MŠ Bartošovice!



ZŠ Rokytnice
Úspěch v přírodovědné soutěži

 Ve středu 8. června 2016 
proběhlo v Kostelci nad Orlicí 
okresní kolo soutěže Poznávání 
rostlin a živočichů. Naši školu 
reprezentovaly 3 žákyně v ka-
tegorii 8. a 9. tříd. Na nejvyšší 
příčce se zaslouženě umístila 
a pomyslnou zlatou medaili zís-
kala Lucie Vávrová. Moc pěk-
ného umístění dosáhla i Nikol 
Rykrová (12. místo) a Veronika 
Faitová (17. místo).
 Účastníci okresních kol sou-
těže, kteří se umístili na 1. - 5. 
místě, postoupili do krajského 
kola, které se letos konalo v Biskupském gymnáziu Bohuslava 
Balbína v Hradci Králové. Za naši školu zde soutěžila Lucie Váv-
rová. Ve veliké konkurenci především víceletých gymnázií obsa-
dila velmi pěkné 9. místo. 
 Děvčatům gratulujeme, děkujeme za vzornou reprezentaci ško-
ly a přejeme hodně úspěchů v dalším studiu. LH

 Máme tady konec školního roku a v tuto dobu již tradičně probí-
há u nás v ŠD zakončení celoročního putování nocí v ŠD. Prvňáčci 
se tradičně ptají, zda tady budeme jen spát a když v 18.00 dorazí 
do školy, nedočkavě chtějí vědět, kdy tedy už půjdou do těch spa-
cáků. Dostává se jim náležitého poučení od starších spolužáků, 
že při této akci se moc nespí. Je totiž tak napěchovaná bohatým 
programem, že spaní je to poslední, na co myslíme.
 Letošní školní rok jsme šli indiánskou stezkou přírodou krok 
za krokem. Nejen, že jsme poznávali přírodu, ale také jsme se učili 
ji chránit, poznávali jsme zákony lesní moudrosti, povídali si o in-
diánech a i od nich jsme se mohli mnohému přiučit. 
 Vyvrcholením byla právě Westernová noc, která proběhla 
z 10. 6. na 11. 6.  Škola se proměnila v městečko Roky city a mohli 
jste tady potkat indiány, kovboje, medicinmana, šamana, nechyběl 
ani šerif a zlatým hřebem večera byl lord Castlepool jako odbor-
ník přes brouky. Samozřejmě nesmělo chybět ani pravé indiánské 
týpí, které nám na zahradě vyrostlo už ve čtvrtek 9. 6. V něm bylo 
hudební stanoviště a děti si zde zahrály na bubínky, dešťové hole 
a podobné tradiční nástroje, naučily se s kovbojem i country pís-
ničku. V Saloonu poznaly kouzlo kankánu a ochutnaly Kolaloko-
vu limonádu. Medicinman je učil první pomoci a šaman tomu do-
dal nádech bylinkářství. Lord Castlepool dětem poodhalil kouzlo 
entomologie a byl mile překvapen, kolik toho děti o broucích vědí. 
K tomu jim hrála sličná indiánka na flétnu za doprovodu bubnu 
svého kovboje. Dětem se také dostalo sportovního vyžití ve for-
mě indiánské stezky zručnosti - mimochodem jedno z nejoblíbe-
nějších stanovišť. No a konečně u šerifa se naučili malí indiáni 
lovit bizona - střílet ze vzduchovky a také po indiánsku šipkami. 
Málem bych zapomněla na výtvarné stanoviště, kde si děti po tra-
dičním indiánském způsobu vypískovaly mandalu. K večeři jsme 
si všichni opekli toho uloveného bizona (buřtík). Také jsme vše za-
znamenávali v redakci do Rokytimes na starých psacích strojích.  
Po závěrečném společném tanci a písničce přišla zásilka kolejí pro 
stavbu železnice a po podepsání smlouvy mezi indiány a staviteli 
se děti pustily do stavby. Vznikla krásná vláčkodráha, na kterou 

Westernová noc ve školní družině

si děti chodily hrát ještě další týden. Musím říct, že nudit se tady 
snad ani nešlo. Na závěr proběhla noční hra, při které děti usvědči-
ly gengstra podle indicií psaných na zatykačích. No a pak už hurá 
do těch spacáků.
 Chtěla bych podotknout, že celá tahle povedená akce by nikdy 
nemohla fungovat, nebýt skvělých nadšených bláznů, kteří jsou 
ochotni nám pomáhat. A to nejen přímých účastníků, ale i tatín-
ků, kteří pomáhali při stavbě týpí, a samozřejmě velký dík pat-
ří panu Horskému za zapůjčení týpí. Všem bychom touto cestou 
rádi mooc poděkovali, budeme rádi, když nám zachováte přízeň 
i do budoucna. LT



DEVÍTKA V DOMOVĚ
 V dubnu a květnu letošního roku navštívili žáci deváté třídy 
místní ZŠ již tradičně Domov na Stříbrném vrchu. Rozdělili se 
opět do tří skupinek, z nichž dvě navštívily tréninkové dílny soci-
ální rehabilitace v pálenici - hobby dílnu a košíkářskou dílnu a třetí 
pak přímo v Domově muzikoterapii. Zatímco v dílnách si žáci vy-
robili svíčky, zvonky či ošatky, v muzikoterapii si šikovná čtveřice 
osvojila hru na vybrané nástroje. Všichni si tak mohli posléze vy-
chutnat jejich koncert, který se jim opravdu povedl.
 text a foto: LG

ROMAN STANĚK - FARMA STANĚK
 BARTOŠOVICE V ORLICKÝCH HORÁCH 

Hledáme traktoristu a ošetřovatele skotu. 
V případě zájmu nás kontaktujte

 na tel. č. 731 476 295, 603 153 684 

 To, že Domov tradičně navštěvují deváťáci, už se ví, tentokrát 
k nám však zavítali ti nejmladší školou povinní, a sice prvňáčci. 
Podnikli výpravu do muzikoterapie a snoezelenu, kde objevovali 
nové netradiční nástroje a zakoušeli relaxaci v netradičním světě.
 text a foto: LG 

Muzikoterapeutická 
výprava z první třídy

 V pátek 24. 6. kolem 16.00 se rokytnické náměstí opět začalo plnit 
spoustou dětí s batohy, spacáky a jiným nákladem. Cizí návštěvník by 
se možná mohl podivovat, kde se tady vzalo tolik lidí, a že je tady ruch 
větší než na Václavském náměstí, ale místní, zdejších poměrů znalý 
občan, si jen povzdechl a řekl si, že už je to zase rok a jak to rychle utí-
ká. A to doslova! Letos se totiž děti, mířící na víkend do „Jůlinčáku“, 
sešly už po devětatřicáté. Mohla bych tady, jako každý rok, psát o tom, 
že nám počasí v podstatě přálo, že jako každý rok alespoň jeden den 
pršelo - tentokrát až v neděli a že se za tou zábavou dětí, které přichá-
zejí v neděli sice unavené, ale spokojené a plné zážitků, skrývá spousta 
práce a času lidí - vedoucích. Tito lidé ať už programoví vedoucí, po-
dílející se na programu a hrách, které vždy perfektně připraví tým paní 
učitelky Libuše Dostálové nebo oddíláci, starající se o svěřené ratolesti  
a samozřejmě organizátoři, jež pod vedením paní učitelky Věry Duš-
kové zajistí hladký chod celého víkendu. Letos ale přeci jen bylo něco 
jinak. Padl totiž rekord v počtu dětských účastníků, a to plných 190. 
Zdá se, že dětem se akce líbí. Nejen že se vyřádí, ale také najdou nové 
kamarády a mnohému se naučí. A tak to má být.
 Děkujeme všem a za rok se na vás opět těším. Přeji hezké prázdniny 
a spoustu skvělých zážitků. LT

DĚTSKÝ DEN 
V JULINČINĚ ÚDOLÍ



 A jak pomáhají příspěvky běžců při léčbě zachraňující dětské 
životy? To se dozvěděli organizátoři Běhů naděje z celé České 
republiky při setkání na Klinice dětské hematologie a Onkolo-
gie FN v Motole. Díky panu Prof. Dr. Janu Starému, přednostovi 
kliniky, měli možnost prohlídky laboratoří výzkumu genetické 
predisposice k nádorovým onemocněním v dětském věku. Jsem 
moc ráda, že jsem se tohoto setkání mohla také zúčastnit. Bylo to 
velmi zajímavé. Všechny informace vám ani nebudu umět v tomto 
článku odprezentovat, ale jednu zásadní větu, která zazněla z úst 
Dr. Jana Trnky, vedoucího laboratoře CLIP – molekulární genetiky 
a diagnostiky, ano! A to, že: „Výsledky studií prokázaly, že léčba 
metodou, kterou se zabýváme, je z 90% úspěšná, což považuje-
me za obrovský úspěch v boji s touto zákeřnou nemocí!“ Věřím, 
že tato slova nepotřebují žádný další komentář. A proto! POJĎTE 
S NÁMI BĚŽET PROTI RAKOVINĚ! 
 Další ročník Běhu naděje se bude konat v sobotu 13. srpna 2016 
v Neratově v rámci zdejších poutních slavností. Prezence účast-
níků bude probíhat od 12.30 hod., společný start ve 14.00 hod. 
Můžete si vybrat ze dvou tras. Hlavní trasa měří 4,5 km a vede 
po silnici, lesem a polní cestou. Kratší trasa, nazvaná Cesta přá-
telství, prochází Neratovem a měří necelých 1700 m. Trasu mů-
žete proběhnout nebo projít, jak je libo. Nejde tady o výkon, ale 
o aktivní pohyb na zdravém vzduchu. A pokud ještě přispějete 
do kasiček, pomůžete výzkumu a na památku si odnesete drobný 
upomínkový předmět.
 Před během ani po běhu se také určitě nudit nebudete. Čeká vás 
bohatý doprovodný program. Sledujte stránky Sdružení Neratov 
a plakáty poutních slavností.
 Srdečně Vás všechny zvu. Za Sdružení Neratov a Obec Bartošo-
vice v O. h. L. Hamáčková

Kam putují peníze 
z kasiček Běhů naděje?

 Každý rok se koná celorepubliková akce Muzejní noc. Také 
Rokytnické muzeum Sýpka se do této akce zapojila a pro místní 
občany připravila velice zajímavou a kvalitní akci. Pod názvem 
Rokytnická muzejní noc se dne 10. června 2016 uskutečnila a dle 
mého názoru se jistě muselo všem, kteří se ji zúčastnili, líbit.
 V rámci této akce si zúčastnění mohli vyzkoušet práci archeo-
logů. Mohli vyhledat keramické zlomky, tyto své nálezy očistit, 
sestavit a slepit do původního tvaru a pořídit kresbu tohoto nálezu 
jako kresebnou dokumentaci.

Rokytnická muzejní noc

 Pro děti byla připravena hra Záhada paní Sovy, která byla roz-
místěna po muzeu. Jistě musela děti zaujmout a pobavit je.
 Opravdovým zážitkem a hlavně poznáním pro všechny byla 
ukázka vypalování keramiky v postavené peci. Všichni jsme se 
těšili na její vyndávání z pece a zchlazení ve speciální lázni. Od-
měnou byla možnost shlédnout krásné keramické předměty. Mys-
lím si, že pro ty, kteří nemají možnost denně sledovat tuto práci, to 
musel být opravdový zážitek.
 Po celou dobu se o příjemnou zábavu a pohodu postarala místní 
hudební skupina Líní ježci. Opět se ukázalo, že máme v Rokytnici 
opravdu šikovné lidi. Je potřeba je opravdu stále více zapojovat 
do takových akcí. Tak je můžeme prezentovat na veřejnosti a pro-
pagovat je i mimo město. Právě proto, že akce v muzeum Sýpka se 
dostávají do podvědomí lidí a to nejen našeho města.
 Co říci závěrem. Akce byla velice dobře připravena a její průběh 
potvrdil, že byla úspěšná. Čekal jsem sice, že účast na ní bude po-
někud vyšší oproti jiným akcím. Přesto si myslím, že byla úspěš-
ná, účastníci museli být spokojeni a za to patří veliké poděkování 
všem, kteří se podíleli na její přípravě a průběhu. A o to jistě šlo.
 Břetislav Matyáš

Myslivecký den v Rokytnici
se letos koná 20.8.2016

od 11,00 hodin u klubovny

TRADIČNÍ ZVĚŘINOVÁ KUCHYNĚ
GRILOVANÉ SPECIALITY

Doprovodný program:
-improvizovaná výstava loveckých psů

-soutěž ve střelbě ze vzduchovky pro děti i dospělé
-malá výstavka loveckých trofejí

Proti dešti, ale i proti ostrému slunci párty stan.

Srdečně zveme širokou veřejnost.

 V některém z minulých vydání Horského kurýra jsme se zmínili 
o „znovuobjevení“ lesní kamenné kaple v Říčkách, kterou skrýval 
stoletý les.
 V červnu se začalo s její opravou, která spočívá ve zpevnění 
základů, opravení části rozsypané stěny a obnovení kamenných 
schodů před kaplí. 
 Opravu zařídil a financoval pan Hilský – chalupář z Říček, 
za což mu patří velké poděkování. ZS

Kamenná kaplička



Víte, že díky recyklaci elektroodpadu se do přírody nedostává 
velké množství nebezpečných látek, zejména freonů?
Víte, že spotřebiče nejčastěji obsahují kovy, plasty a jiné mate riály 
(sklo či beton), které se díky recyklaci dají znovu využít?

• Můžete je odevzdat prodejci 
 při koupi nového spotřebiče

• Odevzdejte je na sběrný dvůr

•  Využijte mobilních sběrných míst 
– informujte se na obecních úřadech

•  Další možnosti pro odevzdání 
naleznete na www.elektrowin.cz

Odkládejte 
vysloužilé elektrospotřebiče 
na místa zpětného odběru!

www.elektrowin.cz

zdarma



Činnost kolektivu
 mladých hasičů

 Rokytničtí mladí hasiči absolvovali za květen a červen velké 
množství závodů, ale i tréninků a soustředění.
 V sobotu 30. dubna bojovali v disciplínách CTIF v Bystrém. 
O týden později proběhl souboj ve štafetě CTIF a dvojic. Oba 
tyto závody jsou zařazeny do seriálu soutěží Ligy mládeže okre-
su Rychnov nad Kněžnou, a především jsou brány jako přípravné 
na hlavní závody.
 Okresní přebor jednotlivců v běhu na 60 m s překážkami se 
uskutečnil v Kvasinách – tzv. Kvasinská šedesátka. Mladí hasiči 
si nevedli vůbec špatně a Sabča Sýkorová se umístila těsně pod 
bednou. Odpoledne po přemístění překážek se na stejném závodi-
šti uskutečnila soutěž Kvasinská stovka opět za naší účasti. Před 
konáním zmíněných závodů přijela rokytnickým mladým hasičům 
předat své zkušenosti reprezentantka Královéhradeckého kraje 
na Mistrovství ČR v požárním sportu Zdeňka Peterová z SDH 
Lhota u Červeného Kostelce. Dětem předvedla speciální cviky pro 
protažení a rozhýbání těla a především způsoby překonávání pře-
kážek, sběru hadic, jejich zapojování apod.
 Hlavní víkendové závody - Okresní kolo hry Plamen se konalo 
v Jílovicích v termínu od 27.-29.5. Původně celovíkendové závo-
dy se během hodiny změnily v závody dvoudenní. Oblast závodů 
totiž v sobotu kolem 16:00 zasáhl přívalový déšť, který trval při-
bližně hodinu. Voda brala vše, co jí přišlo do cesty, vítr lámal a od-
nášel stany a do toho všeho se přidaly kroupy o velikosti 1,5 cm.
 Rokytničtí mladí hasiči byli nejprve poschováváni ve stanech, 
avšak s vývojem deště byly všechny děti přesunuty do hasičské-
ho vozu, kde byly v bezpečí. Dospělí neustále opravovali za kru-
pobití stany, a především minimálně ve 12 lidech byli zavěšeni 
do konstrukce stanu, aby ho nenabral vítr a neodhodil ho mezi 
stany, ve kterých byly uschovány mladí hasiči z ostatních sborů.....
 Není v mých silách popsat vše, co se na místě události dělo, 
a především, co se honilo v dětských hlavičkách i v hlavách všech 
zúčastněných dospělých, kteří zodpovídají za děti. Hlavní je, že 
nasazením všech sil a spoluprací rodičů byly všechny děti ještě 
v sobotu navečer odvezeny a předány v pořádku rodičům. Zlikvi-
dována byla i celá víkendová základna, která se odvezla a vyloži-
la na jednu kupu v hasičárně, včetně všech kompletně promoče-
ných věcí mladých hasičů. Bohužel, většina sborů dopadla ještě 
o mnoho hůře než my. Avšak finanční škody, které přívalový déšť 
způsobil, jsou na všem to nejmenší. HLAVNĚ ŽE DĚTI JSOU 
V POŘÁDKU.
 Ale zpátky k závodům. Z důvodu předčasného ukončení sou-
těže byla výsledková listina sestavena pouze z několika disciplín. 
Družstvo Mladších, složené z velké části z předškolních dětí, se 
umístilo téměř ke konci výsledkové tabulky. Družstvo starších do-
padlo sice o trochu lépe, avšak úplně nejlépe si vedlo družstvo 
SDH Lukavice, do kterého byli zapůjčeni Jan Mamiňák a Ondra 
a Roman Kolovratníkovi. Ti se umístili na pohárovém 2. místě 
a zajistili si postup na Krajské kolo hry Plamen do Nové Paky.
 O týden později se konalo Okresní kolo v požárním sportu do-
rostu v Křovicích. V barvách Rokytnice se soutěže žádný z doros-
tenců nezúčastnil, avšak několik našich mladých hasičů soutěžilo 
za družstvo dorostu z Lukavice. Ti se umístili na 2. místě. Rokyt-
nická dorostenka soutěžila za družstvo z Kvasin pod vedením Pav-
la Kroupy společně s dalšími dorostenkami rychnovského okresu. 
Ty se umístily na 1. místě, čímž si zajistily i postup na Krajské 
kolo dorostu pořádané v Nové Pace. 
 Již zmiňované Krajské kolo dorostu proběhlo 18.6. na atletic-
kém stadionu v Nové Pace. Družstvo dorostenek reprezentovalo 
rychnovský okres a bojovalo o postup na celostátní kolo soutěže 

do Českých Budějovic. Po urputném boji až do poslední disciplíny 
skončily dorostenky na 4. místě z 5 zástupců okresů Královéhra-
deckého kraje. 
 Na stejném stadionu se uskutečnilo i krajské kolo hry Plamen. 
Rokytničtí hasiči Ondra a Roman Kolovratníkovi, Jan Mamiňák 
a nově i Dominik Mistr přijeli společně s SDH Lukavice závodit 
až na sobotní odpoledne, ale jejich boj o umístění trval až do ne-
děle. I přes nasazení všech sil, a téměř čistý štít s trestnými body, 
byla konkurence tak veliká, že lukavické družstvo doplněné naši-
mi hasiči se umístilo na posledním 10. místě.

TABULKA ABSOLVOVANÝCH 
ZÁVODŮ VČETNĚ UMÍSTĚNÍ

30.4. Bystré Mladší 8. místo z 10 družstev
  Starší 7. místo ze 13 družstev

7.5. Houdkovice Mladší 12. místo z 13 družstev
  Starší 10. místo z 15 družstev
  Starší+Lukavice 6. místo z 15 družstev

21.5. Kvasiny Sabina Sýkorová 4. místo z 36. 
     (Přebor jednotlivců) Alice Horáková 12. místo z 36. 
  Libuše Čtvrtlíková 14. místo z 36. 

 Filip Thien 4. místo ze 6 závod.
 Daniela Doležalová 19. místo z 22. závod.

27.-28.5. Jílovice Mladší 18. místo z 20 družstev
(Okresní kolo MH)  Starší 14. místo z 23 družstev
  Starší+Lukavice 2. místo z 23 družstev

4.6. Křovice Dorostenky (Mix) 1. místo ze 2 družstev
(Okresní kolo dorostu) Dorostenci (Rokyt.+Luk.) 2. místo ze 2 družstev

18.6. Nová Paka Dorostenky 4. místo z 5 družstev
(Krajské kolo MH a dorostu) Starší 10. místo z 10 družstev

 Po všech absolvovaných závodech si děti zasloužily odměnu. 
Pro kategorii mladší byly připraveny soutěže o ceny u hasičárny. 
Starší soupeřili v bowlingu, a poté si zaplnili břicha velkou pala-
činkou. A kluci, kteří závodili s družstvem z Lukavice, si s nimi 
vyrazili vybít energii na Laser Game do Hradce Králové.
 Na závěr bych rád všem mladým hasičům poděkoval za vzor-
nou reprezentaci Sboru dobrovolných hasičů v Rokytnici. DĚKU-
JEME !!!!!
 Více informací, fotografie a videa naleznete na www.hasiciro-
kytnicevoh.ic.cz 
 Vedoucí kolektivu mladých hasičů Jakub Zimmer



 K prvnímu požáru tohoto roku vyjela jednotka 28. dubna v pod-
večer. S vozidlem Tatra TerrNo1 byla povolána k požáru kamionu 
na návsi v Pěčíně. Průzkumem na místě události bylo od řidiče 
zjištěno, že před příjezdem jednotky šlehaly plameny z výfukové-
ho potrubí nákladního tahače s návěsem. Řidič navíc začal s od-
vazováním lesnického stroje pro těžbu dřeva, aby uchránil jeho 
nemalé hodnoty v případě opětovného vzniku požáru. Jednotka 
spolupracovala s HZS Rychnov nad Kněžnou na zajištění kami-
onu proti dalšímu vzniku požáru, zasypání vytékajících provoz-
ních kapalin a za pomoci asanační lišty na vozidle Tatra provedla 
opláchnutí vozovky směrem na Žamberk. 
 20. května odpoledne vyjela jednotka na pomoc s otevřením 
bytu, ve kterém se měla nacházet osoba od krve. Po příjezdu jed-
notky na místo zásahu bylo průzkumem zjištěno, že uzamčené by-
tové dveře otevřela před naším příjezdem hlídka PČR, která uvnitř 
bytu nalezla osobu již bez známek života.
 V pátek 27. května byla jednotka povolána s vozidlem VW 
Transporter na likvidaci roje včel. K tomuto typu zásahu vlastní 
od podzimu speciální vybavení a oblek. Roj se nacházel na ven-
kovním zdivu bytovky a větracím průduchem se dostával do skla-
du potravin jednoho z bytů. Jelikož roj byl v nedostupné výšce, 
bylo na místo povoláno vozidlo Tatra TerrNo1 s nastavovacími 
žebříky. Jednotka částečně roj odsála, pomocí tzv. vysavače, prů-
duchy ve zdivu vyplnila montážní pěnou a vnitřní prostory bytu 
vystříkala Biolitem.
 Dopravní nehoda motorky a autobusu se stala 4. června odpoled-
ne. Na místo události – Zemská brána bylo povoláno hned několik 
složek IZS. V době příjezdu rokytnických hasičů již na místě zasa-
hovali hasiči Pardubického kraje a motorkář byl v péči záchranářů 
Letecké záchranné služby. Celá událost se obešla bez zranění.
 Jednotka odklízela i spadlé stromy na komunikaci. Na Horní Ro-
kytnici dne 9. 5., kde se větev navíc zapletla do drátů pevné telefonní 
linky. Poté 17. 6. odstraňovala strom z vozovky za obcí Říčky smě-
rem na Mezivrší. 

Zásahy 2016

 Odborná příprava členů Jednotky požární ochrany probíhala 
v Ústřední hasičské škole v Bílých Poličanech. O víkendu 21.- 22. 5. 
proběhlo prodloužení způsobilosti Strojník. Kurz probíhal především 
teoreticky, ale i trochu prakticky, ve stylu zhlédnutí poličanské tech-
niky a provedení tlakové zkoušky na jednom z aut. Na závěr kurzu 
proběhl test, který naši zúčastnění hasiči úspěšně splnili - jedná se 
o strojníka Martina Brindzu, Petra Strassenského a Milana Horčičku. 
 Další školení v Bílých Poličanech proběhlo v termínu od 6. - 10. 
června - jednalo se o Základní kurz hasiče a nositele dýchací techni-
ky, kterého se zúčastnilo celkem 24 hasičů z okresů napříč republi-
kou. Kurz byl zaměřen jak na získání teoretických znalostí, tak i těch 
praktických. Každý den se začínalo v osm hodin ráno a z větší části 
se končilo kolem 17té hodiny odpoledne. V pátek byl celý kurz ukon-
čen zkouškou v podobě testu, který všichni zúčastnění hasiči splnili, 
včetně našeho Pavla Kubince, Jirky Hrušky a Michala Hájka. JZ



DEN KOLA

 Jsem rád, že tato výborná akce nezanikla. Po loňském ročníku, 
kdy její organizátor Míra Saligr prohlásil, že již dál pokračovat ne-
bude, jsem si řekl, že je škoda, že tato zdařilá a hojně navštěvovaná 
akce by měla skončit.
 Byl jsem mile překvapen a potěšen, že se podařilo akci zachovat 
a pánové L. Poláček a M. Saligr se chopili organizace uvedené 
akce. Jistě je její příprava stála mnoho úsilí a starostí. Byl jsem 
zvědavý, zda vynaložené úsilí padne na úrodnou zem a přijde dost 
účastníků. V plánovaný den a čas jsem se vydal na školní hřiště 
a byl jsem mile překvapen. Na hřišti u ZŠ se na svých kolech po-
hybovalo a připravovalo na svoji soutěž celkem 23 dětí a 13 smíše-
ných dvojic dospělých. To svědčí o tom, že akce má své příznivce. 
Zúčastnili se jí i hosté z okolí Rokytnice v Orlických horách. Jsem 
rád, že se našli i lidé, kteří ji byli ochotni podpořit. Odměnou všem 
musela být soutěživost všech, a to jak dospělých, tak hlavně dětí.
 Mnohdy slýchávám, jak naše děti nesportují, pouze se fl ákají 
a sedí u počítačů a podobně. Vymýšlí se různé registry sportov-

ních oddílů a dle počtu členů se přidělují fi nanční prostředky pro 
sport. To si myslím, že je nesprávné. Mnozí naši vrcholoví spor-
tovci a reprezentanti začínali právě na vesnicích a malých městech. 
Právě řada dobrovolníků a nadšenců byla u jejich začátků. Velice 
obdivuji právě tyto nadšence, kteří se věnují dětem a vše vykoná-
vají na úkor svého pohodlí a volného času. Jsou to jak hasiči, kteří 
propagují a reprezentují město v hasičském sportu, jsou to vedoucí 
sportovních kroužků v rámci základní školy, trenéři věnující se ma-
lým fotbalistům atd. Jsem toho názoru, že i takové akce jako je Den 
kola se plně řadí do akcí k rozvoji sportu a zapojení do sportovního 
vyžití. Proto patří poděkování všem, kteří se na jejich přípravách 
podílí a mnohdy si přidělávají starosti. Já jsem rád, že takové lidi 
máme a přeji jim mnoho úspěchů v organizování takových akcí. 
Pevně věřím, že je neodradí případné nezdary, případně menší 
účast. Matyáš Břetislav, Foto: L. Kánský



 Soutěž hokejových fanoušků nazvaná Rokytnická Tipliga 
má za sebou již svůj 14. ročník. Jejími zakladateli byla v roce 
2002 parta kamarádů okolo Michala Ďoubka. Od té doby se 
počet účastníků rozrostl na řádově dvacet. Dochází také ke stá-
lému zdokonalování pravidel a posledních pět let má soutěž 
i vlastní internetové stránky.
 V pátek 27. 5. 2016 se většina hráčů sešla v hotelu Orličan 
k vyhlášení výsledků. V příjemném prostředí a kulise tvořené 
vystavenými poháry i bowlingovou dráhou za zády se nejprve 
ujal slova hlavní organizátor Tipligy Michal Ďoubek. Po krát-
kém proslovu ohledně organizačních věcí proběhlo hlasování 
o drobné úpravě pravidel a mohlo začít ohlašování výsledků.
 Čtrnáctý ročník soutěže zcela ovládl nováček Josef Špinar. 
Ten ve fi nále play-off porazil loňskou vítězku Lucii Bečičko-
vou a získal putovní pohár za první místo. Vyhrál i základní 
část soutěže před druhým Michalem Ďoubkem a třetí Lucií 
Bečičkovou. Další umístění po základní části bylo následující: 
4. Jiří Koblása, 5. Pavel Pelant, 6. Jiří Walter, 7. Michal Felc-
man, 8. Radek Bečička, 9. Michal Hájek, 10. Jakub Stoklas, 11. 
Pavel Chudý, 12. Miroslav Stášo, 13. Denisa Čtvrtlíková, 14. 
Roman Čtvrtlík, 15. Filip Šveřepa, 16. Pavel Petr, 17. Lukáš 
Levý, 18. Roman Belan, 19. František Valášek.
 Po vyhlášení výsledků byl pro přítomné připraven mini tur-
naj v bowlingu. JKO 

Rokytnická Tipliga
   Vlaštovky jsou symbolem léta, hlavně na vesnicích u hospodář-
ských budov. Můžeme pozorovat jejich neúnavnou denní práci. Na 
jaře to začíná stavěním hnízda nebo opravou toho starého (vlaštov-
ky se rády vrací do svých starých hnízd). Potom sledujeme krmení 
obvykle čtyř až pěti hladových krčků, které zůstávají v hnízdech 
tři týdny. Posledním velkým úkolem vlaštovčích rodičů je naučit 
mláďata létat, chytat hmyz či za letu pít z vodní hladiny. Celý tento 
ptačí koncert končí v září, když jdou děti do školy, to se začnou 
vlaštovky houfovat a připravovat na dlouhý let do teplých krajin
 Text a foto ZS

Vlaštovky

Otevírací doba: 
Po – Pá 6.30  –  17.00 
So  6.30  –  11.00 
Ne  14.00 – 18.00 
telefon: 604 982 024 
mail:  elektro@rokytnice.cz 

PRODEJNA 
NADI MLYNÁŘOVÉ 

 

nabízí 
 

pečivo a zákusky ze Sázavské pekárny 

originální české čokolády Carla 

výrobky z farmy Jiřího Páchy z Rokytnice v O.h.  

výrobky z Ekofarmy MP z Rampuše 

oblíbené kozí sýry z Hřibin 

stáčená i lahvová vína 
Dále u nás naleznete italské oleje a pochutiny, maďarské delikatesy, 

nejrůznější pochoutky z medu, balenou zrnkovou kávu a mnoho dalšího. 

Těšíme se na Vaši návštěvu!  

  

 
 
 
 
 NABÍZÍME:

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

 vše pro grilování: grilovací tácky, alobal, špejle, ubrous-
ky, kelímky, dřevěné uhlí

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348



MĚSTO
ROKyTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
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ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

 V sobotu 11.6.2016 probíhal v Potštejně v letním táboře Železničář 
sraz Kosteleckého klubu motorkáři v jedné stopě. Odpolední vyjížďku 
měl na starosti nejen v Rokytnici známý muzikant a fanda motorek 
František Bartoš. Trasa vedla přes Žamberk a Kunvald do našeho 
města. Krátce před druhou hodinou odpolední nejprve dorazil rychlý 
předvoj několika motorkářů v reflexních vestách, ti své stroje odstavi-
li a chvíli potom již mohly objektivy fotoaparátů, kamer a mobilních 
telefonů zachycovat kolonu nablýskaných krasavců vjíždějících na 
náměstí. Zde byla zhruba třičtvrtěhodinová přestávka. Po sesednutí ze 
svých strojů si jezdci pochvalovali počasí i pohodový průběh cesty, při 
které sice viděli dopravní nehodu, ale nikoho z nich se naštěstí netý-
kala. Po odjezdu odpoledního vlaku krátce před třetí hodinou opustili 
motorkáři Rokytnici a přes Rychnov nad Kněžnou zamířili zpět do 
Potštejna. Pořadatel akce děkuje obvodnímu oddělení policie a Městu 
Rokytnice v O. h. za spolupráci a umožnění průjezdu. JKO

Spanilá jízda v jedné stopě

Horský kurýr, který právě držíte v ruce, je letním dvojčíslem. 
Příští číslo vyjde v měsíci září (7. – 8. září 2016).


